



cristina
enea
FUNDAZIOA

Landaketa eta kimakete berriek FruitOndoan ekimena hiriko 6 gunetara hedatu dute

FruitOndoan ekimenaren baitan, Marisol Garmendia Ekologia zinegotziak Ulia mendian sagarrondo aleen landaketan hartu du parte gaur, eta "proiektu horrek landutako biodibertsitateari eta hiriko nekazaritza ekologikoak dituen potentzialtasunei balioa eman nahi" diela gogorarazi du.

Donostian, 2021eko otsailaren 17an.- Cristina Enea Fundazioak zuzentzen duen FruitOndoan proiektuaren baitan, sagarrondo ale berriak landatu dira gaur eguerdian, Ulia mendian. Marisol Garmendia Ekologia zinegotziak landaketan parte hartu du eta landaketek "azken asteetan lapurtutako eta kaltetutako aleak ordezkatzen beharrari" erantzuten dietela adierazi du. "Badira zuhaitz bat bezalako elementu naturalak errespetatzen ez dituztenak, eta ez gaude prest horrelako ekintzek gure ustez garrantzitsua den, eta donostiarak inplikatu nahi ditugun proiektu batekin amaitzen uzteko", gaineratu du zinegotziak.

FruitOndoan proiektua 2019ko martxoan jarri zen abian, eta hiri-nekazaritza sustatzea du helburu, hiri-eremu publikoetan fruta-arbola komunitarioen Gipuzkoako lehen sarea sortuz.

Garmendiak gogorarazi duenez, hiri-eremuetan tokiko barietateak dituzten fruta-arbolak egoteak "bisualizatzen du landutako biodibertsitatearen garrantzia eta hiriko eta hiri inguruko nekazaritza ekologikoaren ahalmenak, eta, aldi berean, elikadura-, lurralde- eta ingurumengaien buruzko hausnarketa sustatzen du", eta azpimarratu du horrelako ekimenek duten garrantzia "ikuspegi soziokomunitario, parte-hartziale eta agroekologikoa sustatzeko", zubiak eraikiz nekazaritza-munduaren eta hiriaren artean.

Horrela, zuhaitzak landatu, inausi, beren uztar bildu eta fruta-arbolak mantendu eta zaintzeko beharrezkoak diren gainerako jarduerak modu kolektibo eta parte-hartzalean egiten dira, bilduma bakoitzeko erreferentziazko elkarteen bidez edo proiektuan parte hartu nahi duen edozein pertsonaren laguntzarekin, gure auzo eta herrietako komunitate-ehuna sendotuz, tokiko administrazioen, elkarteen eta erakundeen artean lankidetzen eta elkarlanean arituz.

Uliako landaketaren kasuan, esaterako, Ulia Interpretazio Zentroan egoitza duen Bihotz Inguru Baso Eskolako irakasle eta ikasleek hartu dute zaintza eta jarraipena egiteko ardura, eta gaurko landaketan izan dira ordezkarriak, Marisol Garmendiarekin batera.

Bestelako eragile eta elkartea laguntzaileak dira: EHUKO Magisteritza fakultatea (Ibaetako landaketa), Añorgako Bizilagun Elkartea (Añorgako landaketa), Egiako Gaztelekua eta Haurtxokoa (Egiako landaketa), Txomin Eneako Bizilagun Elkartea (Txomineko landaketa), Cristina Enea Fundazioa (Cristina Eneako landaketa).

Mandasko Dukearen pasealekua, 66 20012 Donostia / San Sebastián | Tel: + 34 943 453 526 | cristinaenea@donostia.eus | www.cristinaenea.eus

Patronoak | Patroons:



Gipuzkoako
Foru Aldundia
Diputación Foral
de Gipuzkoa



Babesle Iraunkorra | Colaborador permanente:





Proiekta hiriko 6 gunetara zabaltzeko inausketak eta landaketak

Uliako landaketaz gain, aste honetan inausketa saioak egin dira Añorgako, Cristina Eneako eta EHuko Ibaetako Campuseko landaketetan, eta landaketa berriak Txomin inguruan eta Egia auzoan. Bi kokaleku berri horiekin, FruitOndoan proiekta hiriko sei eremutara zabalduda, eta, bertan, sagarrondo mota hauek landatu dira:

Cristina Enea parkea: San Juan eta Santiago

Ulia mendia: San Pedro, San Inazio, Plestrina, Errezil

Ibaetako campusa (EHU): San Juan San Pedro, San Ignacio, Pelestrina eta Errezil

Añorga: San Juan, San Pedro, San Inazio, Pelestrina eta Errezil

Txomin: Errezil, San Juan eta Urtebi

Egia: San Juan, San Pedro, San Inazio, Pelestrina eta Errezil

Mandasko Dukearen pasealekua, 66 20012 Donostia / San Sebastián | Tel: + 34 943 453 526 | cristinaenea@donostia.eus | www.cristinaenea.eus

Patronoak | Patroons:



Gipuzkoako
Foru Aldundia
Diputación Foral
de Gipuzkoa



Babesle iraunkorra | Colaborador permanente:



Nuevas plantaciones y podas amplían el proyecto FruitOndoan a 6 zonas de la ciudad

La concejala de Ecología, Marisol Garmendia, participa en la plantación de ejemplares de manzano en el monte Ulía, enmarcada en la iniciativa FruitOndoan, y recuerda que “este proyecto quiere poner en valor la biodiversidad cultivada y las potencialidades que tiene la agricultura ecológica urbana”.

Donostia / San Sebastián, 17 de febrero de 2021.- Este mediodía se ha procedido a la plantación de nuevos ejemplares de manzano en el monte Ulía. La actividad está enmarcada en el proyecto FruitOndoan, dirigido por Fundación Cristina Enea. La Concejala de Ecología, Marisol Garmendia, ha participado en la plantación y ha señalado que responde a *“la necesidad de reemplazar los ejemplares sustraídos y dañados durante las últimas semanas. Hay quien ni siquiera respeta elementos naturales como un árbol. No estamos dispuestos a que acciones así acaben con un proyecto que entendemos importante y en el que queremos implicar a los y las donostiarras”*.

El proyecto FruitOndoan, puesto en marcha en marzo de 2019, tiene como objetivo el fomento de la agricultura urbana, creando la primera red en Gipuzkoa de árboles frutales comunitarios en espacios públicos urbanos.

Garmendia ha recordado que la presencia de árboles frutales de variedades locales en espacios urbanos *“visibiliza la importancia de la biodiversidad cultivada y las potencialidades de la agricultura ecológica urbana y peri-urbana, al tiempo que fomenta la reflexión en torno a cuestiones alimentarias, territoriales y ambientales”*, y ha resaltado la importancia de este tipo de iniciativas para promover *“una perspectiva socio-comunitaria, participativa y agroecológica”*, tendiendo puentes entre el mundo agrario y la ciudad

Así, la plantación, poda, recogida de la cosecha y el resto de actividades necesarias para el mantenimiento y cuidado de los frutales se realizan de manera colectiva y participativa, a través de asociaciones de referencia de cada una de las colecciones, o con el apoyo de cualquier persona que desee participar en el proyecto, fortaleciendo el tejido comunitario de nuestros barrios y localidades, cooperando y colaborando entre administraciones locales, asociaciones y entidades.

En el caso de la plantación de Ulía, por ejemplo, el profesorado y alumnado de la Escuela del Bosque Bihotz Inguru, que tiene su sede en el Centro de Interpretación de Ulía, son los responsables de su cuidado y seguimiento, y una representación ha estado presente hoy en el acto de plantación, junto con Marisol Garmendia

Otras asociaciones y agentes que colaboran en las plantaciones son: la facultad de Magisterio de la UPV (plantación del campus de Ibaeta), Asociación vecinal de Añorga (plantación de Añorga), Gazteleku y Haurtxoko de Egia (plantación de Egia), Asociación vecinal de Txomin Enea (plantación de Txomin), Fundación Cristina Enea (plantación de Cristina Enea).

Mandasko Dukearen pasealekua, 66 20012 Donostia / San Sebastián | Tel: + 34 943 453 526 | cristinaenea@donostia.eus | www.cristinaenea.eus



Podas y plantaciones para ampliar el proyecto a 6 zonas de la ciudad

Además de la plantación de Ulía, esta semana también se han llevado a cabo sesiones de poda en las plantaciones de Añorga, Cristina Enea y el Campus de Ibaeta de la UPV, y nuevas plantaciones en la zona de Txomin y en el barrio de Egia. Con estas dos nuevas ubicaciones, el proyecto FruitOndoan se amplía a seis zonas de la ciudad, en las que se han plantado ejemplares de manzanos de las variedades que se detallan a continuación:

Parque de Cristina Enea: San Juan y Santiago

Monte Ulía: San Pedro, San Ignacio, Pelestrina, Errezil

Campus de Ibaeta (UPV): San Juan San Pedro, San Ignacio, Pelestrina y Errezil

Añorga: San Juan, San Pedro, San Ignacio, Pelestrina y Errezil

Txomin: Errezil, San Juan y Urtebi

Egia: San Juan, San Pedro, San Ignacio, Pelestrina y Errezil